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JAK TO VIDÍM JÁ

Vysočina (kid) • Poho-
dlný moderní interiér 
a nepřehlédnutelný 
vzhled zvenčí. Tak vypa-
dají dva nové motorové 
vlaky Regionova, které 
České dráhy od listo-
padu nasadily na koleje 
v našem kraji. 

Nové soupravy budou jezdit 
hlavně na tratích mezi Jihlavou 
a Slavonicemi, Kralicemi nad 
Oslavou a Velkým Meziříčím. 
V dalších letech by mělo na Vy-
sočině přibýt osm takových mo-
toráčků.
Soupravy vznikly zásadní pře-

stavbou původního motorového 
vozu ze sedmdesátých let. Vagó-
ny poskytují výraznější komfort 
pro cestující v příjemném interi-
éru, nízkopodlažní část dává šan-
ci cestovat pohodlněji i handica-
povaným spoluobčanům.
„Doufáme, že vlaky Regionova 

budou jako naše Vysočina – tedy 
čisté, krásné a bezpečné,“ řekl při 

prvním slavnostním startu vlaků 
hejtman Vysočiny Miloš Vystr-
čil (ODS). „Chceme i těmito no-

vými soupravami napravovat léty 
poškozené image železnice a vě-
říme, že přilákáme další cestují-

cí,“ doplnil jej náměstek gene-
rálního ředitele Českých drah Ji-
ří Kolář.

�� ��www.kr-vysocina.cz

Pelhřimov (kid) • Úrazy ramen 
a paží. To bylo letošní téma tradič-
ních chirurgických dnů v Pelhři-
mově. Letošní už dvanáctý ročník 
navštívilo zhruba 400 odborníků 
z Čech i Moravy. Podle krajského 
náměstka pro zdravotnictví Pavla 
Hájka (ODS) akce velmi přispívá 
k prestiži místní nemocnice. O je-

jí úrovni podle něj svědčí i vý-
znamný vzestup účastníků z řad 
lékařů. Chirurgické dny zahájil 
náměstek Pavel Hájek s hejtma-
nem Milošem Vystrčilem, staros-
tou Pelhřimova Leopoldem Bam-
bulou a ředitelem nemocnice Pav-
lem Hralou (v pořadí zleva). Foto: 
archiv kraje

Na trať vyjely nové vlaky RegionovaNa trať vyjely nové vlaky RegionovaDo Pelhřimova přijíždí 
rok od roku více chirurgů

Vysočina (kid) • Ještě v prosin-
ci sestaví krajské zastupitelstvo 
komisi, která se bude zabývat 
zdravotnictvím na Vysočině. Za-
stupitelé tak na návrh Jiřího Bě-
hounka (ČSSD) reagují na případ 
sériových vražd pacientů v hav-
líčkobrodské nemocnici. 
Jednou z věcí, kterou se komi-

se bude zabývat, je intenzivněj-
ší spolupráce mezi nemocnicemi 
a krajem. Právě to bylo příčinou, 
proč krajská rada odvolala ředite-
le nemocnice v Havlíčkově Bro-
dě. „Do poslední chvíle nás pan 
ředitel neinformoval ani o trest-
ním oznámení, ani o ukončení 
pracovního poměru podezřelého 

Zelenky. O vraždách a podezře-
ní jsme se dozvěděli vlastně až 
v den, kdy o tom informovala po-
licie,“ říká hejtman Miloš Vystr-
čil (ODS). 
Hejtman obeslal osobním dopi-

sem příbuzné obětí. Nabídnul jim 
setkání s tím, že několikrát i ve-
řejně prohlásil, že kraj bude usi-
lovat o dohodu o odškodnění. 
„Je třeba si uvědomit, že odpo-
vědnost nese vrah. Zároveň ale 
kraj, jako představitel samosprá-
vy i státní správy, má svoji odpo-
vědnost. Žádné peníze nemohou 
nic napravit, nicméně je odškod-
nění naprosto na místě,“ zdůvod-
nil hejtman.

Zastupitelé zřídili nemocniční komisi

Havlíčkův Brod (kid) • Nová 
budova krajské knihovny Hav-
líčkově Brodě bude velmi nety-
pická. Vítězný návrh architekto-
nické soutěže napovídá, že stav-
ba má parametry takzvaných pa-
sivních – nízkoenergetických 
domů.
„Pro typickou příspěvkovou or-

ganizaci, kterou knihovna beze-
sporu je, jsou velmi důležité níz-
ké provozní náklady. A ty vy-
braný projekt splňuje,“ vysvětlil 
krajský radní pro majetek Miro-
slav Houška (KDU-ČSL). 
Krajská knihovna by měla v are-

álu havlíčkobrodské nemocni-
ce vyrůst do tří let. Prosklenými 

plochami a zapuštěním do teré-
nu se stane významným prvkem 
novodobé architektury Vysoči-
ny. Kraj začně příští rok zpraco-
vávat projekt a požádá o evrop-
skou dotaci. Stavba přijde na ně-
koli desítek milionů korun. 
Veřejné architektonické soutě-

že se zúčastnilo 40 návrhů. Po-

rota odborníků vybrala pět nej-
lepších, za kterých pak vzešel 
vítězný z dílny pražských ar-
chitektů Aleše Tomáška, Rober-
ta Seidla a Ivo Hermanna. Pod-
le stanoviska poroty je netradič-
ní pojetí návrhu krajské knihov-
ny ojedinělým architektonickým 
počinem, který bezesporu snese 

srovnání se současnou architek-
tonickou tvorbou vyspělých ev-
ropských států.
Se všemi soutěžními návrhy 

se lidé mohou až do 15. úno-
ra příštího roku seznámit v Mu-
zeu Vysočiny v Jihlavě a trva-
le v Krajské knihovně Vysočiny 
v Havlíčkově Brodě.

Takto bude vypadat nová budova krajské knihovny. Repro: archiv kraje

Knihovna bude pod zemí

Náměstek hejtmana pro dopravu Václav Kodet spolu s radním pro majetek Miroslavem Houškou vypravili vlaky do 
světa. Foto: archiv kraje

Chronologie kauzy sériových 
vražd v nemocnici:
11. 6. – úmrtí F. Škvařila (69 let)
18. 6. – úmrtí M. Henslové (59 let)
22. 6. – umrtí F. Tláskala (82 let)
začátek července – primář ARO Longin 
se zvýšenými případy krvácení intenziv-
ně zabývá
9. 7. – úmrtí I. Řípy (78 let)
polovina srpna – primář Longin dochází 
k závěru, že příčinou je podání léku heparin, 
hledá způsob, jak mohl být pacientům po-
dán – domnívá se, že jde o nějakou chybu
23. 8. – úmrtí V. Nového (66let).
25. 8. – úmrtí M. Šimůnkové (65let) 
4. 9. – úmrtí V. Horákové (57 let)
24. 9. – primář Longin pracuje v jedné smě-
ně se Zelenkou. Longin musí na sál a Zelen-
ka píchne heparin M. Fialové (83 let)
25. 9. – rozvázání pracovního poměru se Ze-

lenkou. Longin zároveň upozorňuje ředitele 
nemocnice Pejchla na 17 případů nedůvod-
né aplikace heparinu a na shodu těchto pří-
padů se službami Zelenky
12. 10. – Pejchl říká hejtmanovi, že řeší pro-
blém s poškozováním pacientů. Nezmiňu-
je se ani o trestním oznámení, ani o pode-
zření na vraždy, dokonce ani o úmyslném 
poškozování
13. 10. – nemocnice, resp. advokátka podá-
vá trestní oznámení
23. 10. – policie uvádí toto datum jako den, 
kdy přijala trestní oznámení
20. 11. – krajský náměstek pro zdravotnic-
tví Hájek se setkává s řediteli nemocnic, pří-
mo se ptá na problémy. Od havlíčkobrod-
ského ředitele se o problému na ARO ne-
dozvídá nic
30. 11. – primář Longin se dozvídá od ses-
ter, že si Zelenka našel místo v nemocnici 
v Jihlavě. Aktivně kontaktuje policii

1. 12. – policie zatkla Zelenku. Zelenka se 
doznává k osmi vraždám
2. 12. – hejtman se od náměstka ředite-
le nemocnice dozvítá o celé kauze, svolá-
vá krizový štáb
3. 12. – policie informuje média
4. 12. – Pejchl upozorňuje kraj na možnost 
odškodnění pacientů. Žádá rezervu v roz-
počtu, jinou pomoc ale odmítá. Kraj mu spo-
lupráci prakticky nařizuje.
5. 12. – rada kraje všemi devíti hlasy od-
volává Pejchla
8. 12. – po urgencích získává kraj od policie 
seznam obětí, hejtmanův tajemník příbuzné 
ihned navštěvuje s kondolenčním dopisem 
a nabídkou pomoci
9. 12. – pokračují návštěvy pozůstalých
12. 12. – zasedá krajské zastupitelstvo, od-
hlasuje komisi pro strategii ve zdravotnic-
tví. Policie oznamuje, že v případu pochybi-
la a způsobila průtahy

Návrh od firmy Knesl + Kynčl s.r.o., Brno. Repro: archiv kraje

Návrh brněnských autorů Romana Gale, Michala Palaščáka 
a Barbory Šimonové. Repro: archiv kraje

Návrh pražských architektů Adama Kekuly a Davida Pul-
krábka. Repro: archiv kraje

Podoba krajské knihovny v představě architektů Petry Slušné, 
Štěpána Dokoupila, Jiřího Topinky a Zdeňka Fránka z Blan-
ska. Repro: archiv kraje


